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U s n e s e n í 

 

z 6. zasedání Komise Rady Karlovarského kraje pro UNESCO 

konaného dne 4. 10. 2017 ve 14. hodin v sídle Krajského úřadu Karlovarského kraje 

 

 

Přítomni:  Vojtěch Franta, Jiří Klsák, Ingeborg Štiková 

 

Omluveni: Michal Urban, Jan Kuchař 

 

Ostatní zúčastnění: Zdeněk Hnízdil – zapisovatel 

  

 

Předseda Komise Rady Karlovarského kraje pro UNESCO Ing. arch. Vojtěch Franta zahájil 

jednání v 14.04 hodin a ukončil v 15.37 hodin.  

V úvodu jednání předseda komise přivítal přítomné členy i hosty a konstatoval, že Komise pro 

UNESCO je na jednání dne 4. 10. 2017 usnášeníschopná. 
 

Členové Komise Rady Karlovarského kraje pro UNESCO schválili následující program: 

 

1) Zahájení, přivítání hostů, kontrola usnášeníschopnosti komise, představení nového tajemníka, 

odsouhlasení programu.  

2) Kontrola plnění úkolů. 

3) Aktuální stav procesu zápisu nominací „Slavné lázně Evropy“ a „Hornická kulturní krajina 

Krušnohoří“. 

4) Informace o platformě pro spolupráci na nominaci „Slavné lázně Evropy“. 

5) Návrh struktury webových stránek nominace „Slavné lázně Evropy“. 

6) Definování bodů overarching management plánu nominace „Slavné lázně Evropy“ - plán pro 

jednotlivé státy. 

7) Návrh dopisu na Ministerstvo kultury ČR ohledně posílení odborných kapacit loketského 

pracoviště NPÚ. 

8) Podoba a případné schválení smlouvy o partnerství v rámci nominace „Slavné lázně Evropy“. 

9) Koordinace měst v přípravě nominací 2018(plakát aktivit jednotlivých měst, pokračování  

lázeňského cyklu, další propagační a prezentační aktivity apod. 

10)  různé  

- EX POST – seznámení s podáním žádosti Karlovarského kraje o dotaci z programu Ministerstva 

kultury ČR „Podpora pro památky UNESCO“ – školení pro pracovníky infrastruktury CR a vydání 

propagačních materiálu k nominaci „Slavné lázně Evropy“ 

 

pro: 3  proti: 0  zdržel se: 0 
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Průběh jednání: 

 

2) Kontrola plnění úkolů  

 

usnesení č. 4/10/17 

 

Předseda komise Vojtěch Franta ověřil a konstatoval, že dlouhodobé plány činnosti komise jsou 

plněny a pověřil tajemníka Zdeňka Hnízdila jejich dalším monitoringem a s tím spojenými 

činnostmi. 

 

pro: 3  proti: 0  zdržel se: 0 

 

 

 

3) Aktuální stav procesu zápisu nominací „Slavné lázně Evropy“ a „Hornická kulturní 

krajina Krušnohoří“ 
 

Členové Komise Rady Karlovarského kraje pro UNESCO byli seznámeni s průběhem nominací. 

 

Hornická kulturní krajina Krušnohoří 

- Nominace je znovu odevzdána ke kompletaci (final check). Důvodem bylo pozdržení 

z německé strany. Ta ponížila statky pro zápis do seznamu UNESCO (spojila jednotlivé 

pozemky nominované krajiny na jeden celek). 

- Na rozdíl od nominace Slavné lázně Evropy má „Krušnohoří“ náskok – inspektoři si již 

prošli a prohlédli navrhované území. 

- Kompletní odevzdání dokumentů k nominaci do ledna 2018 je reálné. 

 

Slavné lázně Evropy 

- V průběhu září se objevily dopisy pro Michala Urbana a Ditu Limovou (ředitelka oddělení 

UNESCO na Ministerstvu kultury) s žádostí o pozdržení nominace. Přišly dva, jeden 

z anglické strany a jeden z německé strany, a v kontextu hovoří o tomtéž – pozdržení celé 

nominace na leden 2019. Česká strana vyjádřila nesouhlas a nespokojenost z již známých 

důvodů – komunální volby na podzim 2018, které by mohly mít vliv na ohrožení celé 

české nominace. V tomto směru není nic rozhodnuto a čeká se, jak se vyjádří Paříž. Česká 

strana je nyní bez problémů, kritizována je zahraniční část nominace.  

- Akční plán za Statutární město Karlovy Vary je akceptovatelný a nyní probíhá jeho 

kompletní překlad do anglického jazyka. V prosinci by mělo jeho finální podobu schválit 

karlovarské zastupitelstvo (19. 12. 2017). 

- Akční plány pro města Mariánské Lázně a Františkovi Lázně má Lubomír Zeman před 

dokončením. Až dojde na jejich překlady, budou rovněž předloženy ke schválení (ZM 

Mariánské Lázně 12. 12. 2017, ZM Františkovy 3. 12. 2017) – o zajištění překladů 

Akčních plánů do anglického jazyka se postará Jiří Klsák. 

 

Komise Rady Karlovarského kraje pro UNESCO nepřijala usnesení k tomuto bodu. 

 

 

 

4) Informace o platformě pro spolupráci „Slavné lázně Evropy“ 

 

Předseda Vojtěch Franta informoval komisi o funkčnosti a spolehlivosti platformy. Je v ní dobře 

vidět počet přihlášení a veškeré informace jsou přehledně uloženy. Zároveň podotkl, že se zde 
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zobrazuje, kdo se do platformy přihlásil, a ti, co se nejvíce ozývají, že je k ničemu, jí ani jednou 

nenavštívili. Komise. 

 

Komise Rady Karlovarského kraje pro UNESCO nepřijala usnesení k tomuto bodu. 

 

 

 

5) Návrh struktury webových stránek nominace „Slavné lázně Evropy“ 

 

Mělo by se jednat o informační stránku k nominaci Great Spas of Europe na seznam světového 

dědictví UNESCO. Stránka by měla být jednoduchá, přehledná a atraktivní. Bude zahrnovat všech 

11 nominovaných měst, proto bude potřeba její provedení v několika jazykových mutacích – ta 

základní proběhne do anglického jazyka (možnost čerpat finance ze společného účtu v Baden 

Baden). Zbylé mutace si udělají města sama. 

Cílovou skupinou bude laická veřejnost z celého kontinentu, případně světa, která se bude zajímat 

o aktuální informace nominace, novináři a politici.  

V horním panelu webu by mělo být logo a motto nominace, které by bylo při scrollingu sbalitelné. 

Zároveň je požadavek na měnící se fotografie na pozadí panelu. 

Jako další informace by měla být samotná města, ideálně na mapě Evropy. Mezi městy by se mělo 

dát přejíždět kurzorem a scrollovat v jejich kapitolách – jejich obsahem bude jméno a motto 

města, fotografie, faktografické údaje, krátká historie, okno s aktualitami z města s možností 

odběru novinek a kontakty na vedení a pracovníky daného města. 

Stránka by měla být přizpůsobena pro prohlížení na mobilních telefonech a tabletech. 

Každé město bude mít přístup do svého okna s aktualizacemi.  

Jiří Klsák osloví tři vývojáře (kontakty od Vojtěcha Franty), kteří připraví layout webů. 

Následovat by měla také dvě setkání pro možnost změn a úprav na stránkách a návrhy budou 

následně zaslány k posouzení do zahraničí. Odpověď bude vyžadována do určitého data, aby se 

stihly stránky spustit do ledna 2018. Následovat bude objednávka u dodavatele. 

Vývojář bude čerpat informace na stránce spaarch.cz, na stránkách Karlovarského kraje a 

v platformě. Vše bude průběžně konzultovat s pořizovatelem. 

 

pro: 3  proti: 0  zdržel se: 0 

 

 

 

6) Definování bodů overarchnig management plánu nominace „Slavné lázně Evropy“ – plán 

pro jednotlivé státy.  

 

V roce 2018 přijedou první hodnotitelé z IKOMOS, kteří navštíví nominovaná města neveřejně. 

V roce 2019 si pak nominace prohlídnou přímo hodnotitelé z World heritage committee a bude na 

nás, jak a zda se budou hodnotící komise nominace hostit a co jim nabídnout. Zda je pozvat na 

určité kulturní či společenské akce či nikoliv.  

Komise Rady Karlovarského kraje pro UNESCO ukládá svým členům (Franta, Klsák, Kuchař) 

spolu s Jaroslavou Pokludovou, že se do jejího příštího zasedání rozhodnou, jakým způsobem a co 

připravit. Ve hře je i možnost vyčkávání až budou známa jména hodnotitelských zemí.  

Po shodě dojde na další bližší definování overarching manaegemnt plánu nominace. 

 

pro: 3  proti: 0  zdržel se: 0 
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7) Návrh dopisu na Ministerstvo kultury ČR ohledně posílení odborných kapacit loketského 

pracoviště NPÚ. 

 

Dopis je již připraven a Komise Rady Karlovarského kraje pro UNESCO souhlasí s jeho podobou 

a doporučuje Radě Karlovarského kraje jej v tomto znění schválit a nechat podepsat hejtmankou 

Karlovarského kraje spolu se starosty měst, kterých se týká rozšíření památkově chráněných 

území.  

Důvodem je získání vyšší priority písemnosti, když bude adresována ministrovi přímo od nejvyšší 

instance Karlovarského kraje. Schválení jeho podoby i způsobu zaslání Radou Karlovarského 

kraje bude jen další nadstavbou, která mu přidá na vážnosti. 

 

pro: 3  proti: 0  zdržel se: 0 

 

 

 

8) Podoba a případné schválení smlouvy o partnerství v rámci nominace Slavné lázně 

Evropy. 

 

 

Komise Rady Karlovarského kraje pro UNESCO souhlasí s podobou smlouvy a doporučuje Radě 

Karlovarského kraje ji uzavřít mezi krajem a dobrovolným svazkem obcí (DSO) České lázně – 

salony Evropy, po vzoru stejného smluvního vztahu nominace Hornická kulturní krajina 

Krušnohoří. 

Na smlouvě pro Slavné lázně Evropy tak bude stačit jen podpis hejtmanky Karlovarského kraje, 

předsedy představenstva DSO a jednoho ze členů DSO. Obsah smlouvy se tím také zpřehlední. 

Po odsouhlasení smlouvy a způsobu uzavření Radou karlovarského kraje musí její podoba projít 

valnou hromadou DSO, která jak Jiří Klsák informoval, bude do konce roku 2017 svolána.  

 

pro: 3  proti: 0  zdržel se: 0 

 

 

 

9) Koordinace měst v přípravě nominací 2018 (plakát aktivit jednotlivých měst, 

pokračování lázeňského cyklu, další propagační a prezentační aktivity a podobně). 

 

- Putovní výstava Slavné lázně Evropy pokračuje. K ní nechává DSO České lázně – salony 

Evropy přidělat dvě paré roll-upů, a to samostatně pro Mariánské lázně a Františkovi 

lázně a jedno paré společně pro Karlovy Vary a Karlovarský kraj. DSO již podalo žádost 

na Ministerstvo kultury o příspěvek na vyhotovení roll-upů a na studii,  

- Studie bude mít za cíl vytipovat v centrech českých nominovaných měst a jejich lázních a 

významných částech, vhodná místa na umístění dalších propagačních bannerů. Důvodem 

je estetické zachování pohledů na promenády a náměstí. 

Studie s roll-upy vyjde na asi 750 tisíc. Z Ministerstva kultury je žádáno 500 tisíc. 

- Propagační bannery na území Krajského úřadu Karlovarského kraje visí bez poškození. 

 

Komise Rady Karlovarského kraje pro UNESCO nepřijala usnesení k tomuto bodu.  

 

 

 

10) Různé – EX POST – Seznámení s podáním žádosti Karlovarského kraje o dotaci z programu Ministerstva 

kultury ČR „Podpora pro památky UNESCO“ – školení pro pracovníky infrastruktury cestovního ruchu a 

vydání propagačních materiálů k nominaci „Slavné lázně Evropy“.  

     



 5 

 

Cílem je získaní finanční podpory na školení pracovníků infomačních center, významných hotelů,  

skiareálů, kulturních středisek a dalších pracovníků v cestovním ruchu. Předmětem bude  

informování o přístupu k nominaci, její propagaci a dalším šíření podrobností. 

V plánu je vydání letáků, skládaček i brožury.Komise tento záměr vítá. 

 

Komise Rady Karlovarského kraje pro UNESCO nepřijala usnesení k tomuto bodu.  

 

 

V Karlových Varech dne 6. 10. 2017 

Zapisovatel: Zdeněk Hnízdil  

 

           

 Ing. arch. Vojtěch Franta v. r.  

 Předseda Komise Rady Karlovarského kraje pro UNESCO 

 

 

 


